
GRUNDEJERLAUGET HOLTE AVLSGÅRD 
Kikhanebakken og Ørnebakken, 2840 Holte 

www.holteavlsgaard.dk 
Holte, 26-01-2016 

 

Årsberetning for Gartner & Naturplejegruppens aktiviteter i 2015 
 

Hovedopgaverne 
Hovedopgaverne har som i de tidligere år været plæneklipning på Grundejerlaugets fællesarealer, klipning 
af de store Ligusterhække på fællesarealet omkring fodboldbanen og legepladsen samt klipning af fodposer 
omkring de karaktergivende træer inde i klyngerne. Disse opgaver har gartneren løst omhyggeligt og 
ordentligt til de priser, der var aftalt i den foreliggende kontrakt. 

Uden for kontrakten er der løst en lang række aftalte enkeltopgaver. 

Klynge D 
I klynge D på Kikhanebakken er den gamle beplantning bestående af Platantræer og Akasietræer blevet 
fældet og erstattet af nye træer efter beboernes eget valg. De gamle træer var i tidens løb blevet beskåret 
forkert og var ganske enkelt modne til udskiftning med en ny og mere tidssvarende sort. Denne opgave 
blev løst i et meget positivt samarbejde med klyngens beboere og vi siger tak for et godt og konstruktivt 
samarbejde. 

Klynge E 
I klynge E på Kikhanebakken var der efterhånden opstået utryghed omkring enkelte af de meget store 
Serbiske graner, der både stod skævt og havde delt sig i 3‐4 toppe øverst oppe. 3 af disse enorme træer er 
blevet fældet og erstattet med nye træer af samme slags som et led i en løbende fornyelse af 
beplantningen. Klyngens beboere har deltaget i beslutningsprocessen og der er udtrykt stor tilfredshed 
med resultatet. 

Offentlige sti til Egebækvej 
Gennem flere år har der været talt om at fjerne midterhækken fra den offentlige sti ud til Egebækvej, hen 
langs fodboldbanen og ud ad stien, ud til boligvejen. Det lykkedes at få Rudersdal Kommune med på ideen, 
og midterhækken er nu fjernet og arealet er tilsået med græs. Også løsning af den opgave hav vi fået 
positive tilbagemeldinger på. 

Passager fra klynger og ud til engen 
I løbet af sommeren opstod der problemer med beplantningen langs passagerne fra klyngerne og ud til 
engen m.v. Der er derfor gennemført en radikal beskæring af beplantningen langs passagerne mellem 
klynge A og B samt mellem klynge B og C. De øvrige steder, hvor der blev meldt om problemer er der 
fortaget tilbageklipning af beplantningen. I de helt smalle passager på Ørnebakken valgte vi at grave 
roserne op, for efter selv et beskedent regnskyl lagde de sig ud over passagerne og gjorde passage umulig. 
Det blev der forståeligt nok klaget over ‐ og nu er roserne væk og der vil blive sået græs i striberne mellem 
fliser og husgavle ‐ eller plantet bunddække, lavendel eller hvad der måtte være stemning for. Vi hører 
gerne fra Jer derude.... 

Fliseopretning 
Det fliseopretnings projekt, der blev påbegyndt i 2014 er fortsat og afsluttet i 2015. Alle "farlige 
ujævnheder" er rettet op og det er nu blevet trygt at færdes på de 44 år gamle flisebelagte stiarealer igen. 
En enkelt trappe ved udgangen fra Klynge G på Ørnebakken til engen er blevet rettet op så de stærkt 
skrånende trin nu igen er nogenlunde vandrette. 

Træfældning 
Der har i det forgangne år været en væsentlig mindre "træfældningsaktivitet" end i de tidligere år. I flere 
tilfælde er det lykkedes at forhandle en "beskæringsløsning" på plads så et smukt karaktergivende Egetræ 
har kunnet bevares samtidig med at skyggegenerne for de omkringboende er reduceret til et acceptabelt 
niveau. Tak til alle Jer, der har medvirket positivt i den forbindelse og tak til vores dygtige gartner og 
forstkandidat for kvalificeret og professionel rådgivning. Vi vil forsøge at fortsætte ad den vej så vi fortsat 
kan have enkelte markante træer til at give vores dejlige boligområde karakter.  
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Arbejdsdag 

Traditionen tro har der været afholdt en "arbejdsdag" i foråret. Dette arrangement var igen både "hyggeligt 
og nyttigt" og de fleste klynge passager blev efterladt fint rengjorte og forårsklare så vi kunne gå en tur ud i 
den lysegrønne forårs skov med god samvittighed. Tak til alle Jer, der var med. Vi savnede jo en del nye 
deltagere, men chancen for at være med kommer igen når foråret 2016 står for døren. 

Og så lidt om aktiviteterne i 2016 
Generelt vil vi satse på at få bedre styr på rosenbeplantningerne ved klyngehus gavlene ‐ også de gavle, der 
vender ud mod en passage ud til engen. Der vil blive hugget ud i den invasive beplantning, så roserne får 
bedre vilkår for af klare sig, og roserne vil samtidig blive beskåret så de gamle grene kan komme væk og 
give plads til en foryngelse med nye skud. Efter udhugningen vil der blive udlagt flis som bunddække, så 
brændenælder og andet ukrudt ikke kvæler roserne inden de får sat nye skud. 
 
I den nye kontrakt med gartneren for 2016 ‐ 17 indgår en systematisk klipning af beplantningen i de snævre 
passager og bekæmpelse af mos på fliserne. Vi håber det vil give større tilfredshed med med 
vedligeholdelses niveauet på det område. 
 
De senere års indsats med at fjerne "invasive træer" fra Ligusterhækkene i det grønne midterområdet vil i 
det kommende år blive fortsat for så vidt angå hækkene omkring fodbold banen. Dog vil opgaven ikke blive 
udført af et frivilligt "Hækrenoverings team" som tidligere; denne gang lader vi gartneren løse opgaven. Vi 
er opmærksomme på at der vil opstå huller i hækkene når de større invasive elmetræer m.v. fjernes, men 
hvis det kommer til at se for slemt ud, bliver der efterplantet med nye hækplanter til efteråret. 
 
I foråret blev vi opmærksomme på at der desværre visse steder på de flotte, nye fortove var voldsomme 
myreangreb samtidig med at de voksede alt for meget ukrudt, som ‐ hvis det ikke bliver bekæmpet ‐ vil 
ødelægge fortovene inden for få år. Vi har derfor bedt gartneren om at bekæmpe både myrer og ukrudt 2 
gange årligt, så standarden med de flotte nye fortove holdes i årene fremover. 
 
Når man er på tur rundt i vores dejlige område kan det ikke undgås at de gamle "småbørnslegepladser", der 
nu har stået ubrugte og forfaldne hen i måske 20 år, springer lidt i øjnene ‐ på en negativ måde. Vi vil derfor 
gerne efterlyse "ildsjæle" som kan se nye anvendelsesmuligheder for disse områder. Legepladser tror vi 
ikke på ‐ men der må være nogen, der har både kreativitet, grønne fingre og " den fornødne virketrang" til 
at komme med forslag til hvad disse områder kan omlægges til. Vi hører gerne fra Jer, der deler vores 
opfattelse i den sag, og der vil være midler til rådighed til at hjælpe gode ideer på vej. 
 
Forude lurer desværre et stort problem med grønne snerler, der helt uhæmmet vokser op mellem roserne 
og dækker dem til. Vi har talt med gartneren om problemet, men han kender desværre ikke nogen, der ved 
hvordan disse snerler bekæmpes. Læg mærke til dem, når I går tur i området ‐ og er der nogen, der ved 
noget om det problem, hører vi meget gerne fra Jer. 
 
Som afslutning på denne lille beretning om året der gik ‐ og året der kommer, vil vi gerne takke alle for 
både ros og ris. Vi får mange ‐ rigtig mange ‐ henvendelser i løbet af et år, og de hjælper os meget i vores 
prioritering af opgaverne, så mange tak for det. 
 
Og husk at vi stadig efterlyser en kontaktperson i hver enkelt klynge, så vi kan forenkle 
kommunikationsvejene. Der må være nogen af Jer, der deler vores interesse for fællesarealernes pleje og 
vedligeholdelse? 
 
Med venlig hilsen 
gartner & Naturplejegruppen 
 


